
                                                               Z Á P I S N I C A 

 

                       zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva, ktoré sa konalo dňa  12. 12. 2019 

                                                v zasadačke Obecného úradu v Lechnici.   

 

Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny 

 

Program zasadnutia:   

                    1. Otvorenie zasadnutia. 

                    2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

                    3. Schválenie návrhu programu zasadnutia. 

                    4. Prerokovanie a schválenie mimoriadneho členského príspevku do Oblastnej organizácie  

                        cestovného ruchu Severný Spiš Pieniny. 

                    5. Prerokovanie a schválenie rozpočtového opatrenia č. 4/2019. 

                    6. Prerokovanie a schválenie VZN č. 1/2019 o miestnych daniach a miestnom poplatku za   

                         komunálne odpady a drobné stavebné odpady. 

                    7. Prerokovanie a schválenie VZN č. 2/2019 o určení pravidiel času predaja v obchode a  

                         času prevádzky služieb na území obce Lechnica. 

                    8. Prerokovanie a schválenie VZN č. 3/2019 o verejnom poriadku a čistote na území obce   

                         Lechnica. 

                    9. Prerokovanie rozpočtu na roky 2020 - 2022 a schválenie rozpočtu obce na rok 2020. 

                  10. Infoblok. 

                  11. Diskusia. 

                  12. Uznesenie. 

                  13. Záver. 

                                                  

1.Zasadnutie otvoril starosta obce, ktorý privítal prítomných poslancov. Podľa počtu prítomných poslancov, 

skonštatoval, že zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. 

 

2. Za zapisovateľa zápisnice bola určený p. Jozef Musala, za overovateľov p. Renáta Nedoroščíková a  

p. František Danielčak 

 

3. Starosta obce prečítal návrh programu dnešného zasadnutia a vyzval poslancov, či majú nejaké 

pripomienky k programu, či chcú niečo doplniť. Keďže nikto z poslancov nedal žiaden návrh, starosta 

pristúpil k hlasovaniu programu zasadnutia OZ. 

                             

 

Návrh uznesenia: Obecné zastupiteľstvo schvaľuje návrh programu zasadnutia OZ.   

                

HLASOVANIE:  ZA :  4    p. Danielčak                                    PROTI: 0 

                                            p. Navalaný    

                                            p. Grivalský 

                                            p. Nedoroščíková 

                                            

 
4. Prerokovanie a schválenie mimoriadneho členského príspevku do Oblastnej organizácie  

    cestovného ruchu Severný Spiš Pieniny. 
 

Vyzerá to tak, že v roku 2019 bude asi posledná možnosť realizovať mimoriadny vklad, nakoľko je 

navrhnuté, aby od roku 2020 sa zdvojnásobilo členské. Pre obec Lechnica to nebude mimoriadna záťaž – 

v konečnom dôsledku OOCR podporuje naše aktivity. Pri podnikateľských subjektoch to však tvorí vklad 

5000 €/subjekt. A teda vyberú si na dotáciách viac. Dnes neviem určiť presnú výšku možného vkladu. Preto 

navrhujem uznesenie do výšky 2 000 €. Ak bude možné vložiť menej tak zrealizujeme mimoriadny vklad 

v nižšej sume. Všetko záleží od toho, koľko subjektov sa bude chcieť zapojiť do mimoriadneho vkladu. 
 
- p. Grivalský – v prípade, že je takáto možnosť a máme na to prostriedky v rozpočte, je potrebné to využiť, 



- p. Danielčak - je možné vložiť aj viac, alebo menej? 

- p. starosta - presnú sumu akú je možné vložiť ešte nevieme. Tú sa dozvieme až na Valnom zhromaždení 

OOCR. Preto navrhujem uznesenie max. do výšky 2000 €. Ak to bude viac, tak vložíme 2000 €, ak to bude 

menej, tak vložíme len toľko, koľko sa bude dať. 
 
Návrh uznesenia: Obecné zastupiteľstvo schvaľuje mimoriadny členský príspevok do Oblastnej organizácie 

cestovného ruchu Severný Spiš Pieniny max. do  výšky 2 000 €. 

 

HLASOVANIE:  ZA :  4    p. Danielčak                                    PROTI: 0 

                                            p. Navalaný    

                                            p. Grivalský 

                                            p. Nedoroščíková 

 

 

5. Prerokovanie a schválenie rozpočtového opatrenia č. 4/2019. 

 

Starosta obce oboznámil poslancov s rozpočtovým  opatrením č. 4/2019.  V rozpočtovom opatrení sú 

poupravované príjmové  a výdavkové položky podľa skutočného predbežného plnenia. Doplnené do 

príjmovej časti bola prijatá dotácia na kapitálové výdavky z výjazdového rokovania vlády SR v Kežmarskom 

okrese. Celkový rozpočet bude prebytkový. Aktuálna informácie ohľadne dane z nehnuteľnosti, ktorú bolo 

potrebné upraviť z dôvodu, že dve firmy podnikajúce v oblasti poľnohospodárstva nám do konca roka 

nezaplatia daň z dôvodu pozastavenia dotácie z PPA, ktoré nebolo zapríčinené ich chybou. 

 

- p. Grivalský – bol niekedy problém s úhradou miestnych daní od subjektov podnikajúcich 

v poľnohospodárstve?  

- p. starosta – nie zatiaľ vždy uhradili dane ku konci kalendárneho roka. 

- p. Nedoroščíková – kedy dane uhradia?  

- p. starosta – predbežne je to február, teda na konci kontroly, kvôli ktorej majú dotácie pozastavené. 
 
Návrh uznesenia:  Obecné zastupiteľstvo schvaľuje rozpočtové opatrenie č. 4/2019. 
 
HLASOVANIE:  ZA :  4    p. Danielčak                                    PROTI: 0 

                                            p. Navalaný    

                                            p. Grivalský 

                                            p. Nedoroščíková 

                                            

 

 
6. Prerokovanie a schválenie VZN č. 1/2019 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady. 
 

Starosta k tomuto bodu uviedol, že je na zvážení všetkých, či má zmysel zdvíhať miestne dane. V susednom 

Č. Kláštore je návrh na zvýšenie o 1 cent z 0,07 €/m2 na 0,08 €/m2. Pri 120 rodinných domoch s priemernou 

veľkosťou 100 m2 to robí navýšenie príjmu o 120 €. Či to má zmysel a zvlášť pre Kláštor si odpovedzte 

sami. Navrhujem nevenovať sa zvýšeniu daní z rodinných domov, a žiadnym iným daniam okrem daní za 

chaty. Tie som navrhol zvýšiť z 0,18 €/m2 na 0,25 €/m2. Zároveň chcem aby tieto dane šli priebežne hore na 

úroveň min. 0,5 €/m2. do konca tohto volebného obdobia. Niektoré dane sme upravili tak, aby sa 

nezaokrúhľovali na veľa desatinných miest. 

 

V tomto roku sme vďaka prijatým opatreniam (mierne zvýšenie poplatku, zrušenie 1100 l kontajnera) 

výrazne znížili náklady na vývoz odpadu, čo znamená, že rozdiel medzi príjmami a výdajmi je približne  

30 €. Poplatok ale je nutné zvýšiť, nakoľko sa nám na rok 2020 zvýši cena „na bráne“ zo 40,80 €/t na 55,20 

€/t, čo je v našom prípade približne 360 € a zákonný poplatok sa nám zvýši z 10 €/t na 22 €/t čo je v našom 

prípade zhruba 300 €. Spolu musíme v budúcom roku vybrať približne o 660 € viac ako v tomto roku. V 

návrhu VZN je preto zvýšený poplatok z 0,04 €/osobu/deň na 0,055 €/osobu/deň. V ročnom vyjadrení to 

znamená zvýšenie ročného poplatku zo 14,60 €/osobu na 20,13 €/osobu. Suma za dokúpenie žetónu sa zvýši 

z 2,50 € na 3,50 €. V prípade, že sa to osvedčí a obec nebude mať náklady spojené s vývozom komunálneho 



odpadu, vieme v nasledujúcom (nasledujúcich) rokoch výšku poplatku udržať na tejto úrovni. V prípade, že 

tam opäť vznikne rapídny „mínus“ tak budeme musieť aj naďalej poplatok zvyšovať. Na stretnutí starostov 

sme už riešili aj alternatívu prestupu od spoločnosti EKOS k spoločnosti BRANTNER. Zatiaľ však ponuka 

spoločnosti BRANTNER nebola dostatočne atraktívna na to, aby sme tak učinili. Na stretnutí starostov so 

spoločnosťou EKOS malo viacero starostov výhrady k rapídnemu zvýšeniu poplatku za likvidáciu 

a skládkovanie odpadov, žiaľ cieľ štátu je ďalej navyšovať ceny za skládkovanie a takto nútiť ľudí, aby viac 

a viac separovali. 

 

- p. Nedoroščíková – k daniam – nemá zmysel teraz dvíhať o 10 či 20 %, 

- p. Grivalský – k poplatku – je dobré, že hospodárime viac menej vyrovnane a nejaký nárast po uplatnení 

zľavy nie je veľmi zaťažujúci. 

 

 

Návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo schvaľuje VZN č.1/2019 o miestnych daniach a miestnom 

poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. 

 

 

 

HLASOVANIE:  ZA :  4    p. Danielčak                                    PROTI: 0 

                                            p. Navalaný    

                                            p. Grivalský 

                                            p. Nedoroščíková 

                                            

                                                                                               

                                                                                             

7. Prerokovanie a schválenie VZN č. 2/2019 o určení pravidiel času predaja v obchode a času 

prevádzky služieb na území obce Lechnica. 

 

Nasledujúce dva body č.7 a č.8  sa týkajú len drobných zmien. Ide o doplnenie textu do VZN o tom, že 

výnimku z týchto VZN môže dať starosta. Bol som na to upozornený, lebo súčasne znenie VZN by sa dalo 

vysvetliť tak, že výnimku môže dať len Obecné zastupiteľstvo. To by mohlo spôsobovať problémy, lebo tých 

žiadostí je naozaj neúrekom – nielen pri čase predaja, ale predovšetkým pri  mnohých podujatiach a rušení 

nočného kľudu. Zakaždým by muselo zasadať obecné zastupiteľstvo, čo asi nie je v našich silách keďže 

žiadateľovi stačí podať žiadosť týždeň pred podujatím. 

Preto je návrh na VZN č. 2/2019 nasledovný: 

V § 2 sa za ods. 7 dopĺňa nový odsek 8, ktorý znie: „Výnimku na predĺženie predajného času v obchodných 

prevádzkových jednotkách a v prevádzkových jednotkách poskytujúcich služby môže udeliť starosta obce na 

základe individuálnej žiadosti.“ 

Tým sa vyhneme prípadným nezrovnalostiam prípadne pochybnostiam o tom, kto môže túto výnimku udeliť. 

 

 

Návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo schvaľuje VZN č. 2/2019 o určení pravidiel času predaja v 

obchode a času prevádzky služieb na území obce Lechnica 

 

HLASOVANIE:  ZA :  4    p. Danielčak                                    PROTI: 0 

                                            p. Navalaný    

                                            p. Grivalský 

                                            p. Nedoroščíková 

 

 

8. Prerokovanie a schválenie VZN č. 3/2019 o verejnom poriadku a čistote na území obce Lechnica. 

 

To isté čo v predchádzajúcom bode.  

Návrh na VZN č.3/2019 je nasledovný: 

V Článku III. „Dodržiavanie verejného poriadku“ v § 8 „Nočný pokoj“ sa za ods. 3 dopĺňa nový odsek 4, 

ktorý znie: „Výnimku na možnosť rušenia nočného pokoja počas stanoveného času uvedeného v ods. 1 a na 

používanie pyrotechnických výrobkov v inom termíne ako je termín uvedený v ods. 3, písm. c) môže udeliť 



starosta obce, na základe individuálnej žiadosti. 

 

Návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo schvaľuje VZN č. 3/2019 o verejnom poriadku a čistote na 

území obce Lechnica. 

 

HLASOVANIE:  ZA :  4    p. Danielčak                                    PROTI: 0 

                                            p. Navalaný    

                                            p. Grivalský 

                                            p. Nedoroščíková 

 

 

 

 

9. Prerokovanie rozpočtu na roky 2020 - 2022 a schválenie rozpočtu obce na rok 2020. 

 

Návrh je vyrovnaný a predpokladáme zo základnými príjmami (DPFO, Miestne dane, Daň z ubytovania, 

Dotácie) a výdavkami (Platy, Energie, Chod obce). Starosta podrobne prešiel celý návrh rozpočtu na 

jednotlivé roky a oboznámil poslancov s príjmovými a výdavkovými položkami. 

 

V budúcom roku mám okrem základného chodu obce nasledovné plány a aktivity: 

1. Vypracovanie PD k IBV – cca 18 000 € - financie získané z dotácie úradu vlády 

2. Vypracovanie PD Vyhliadková veža Lechnica – cca 5 000 € - z vlastných zdrojov 

3. Nákup štvorkolky s príslušenstvom – cca 31 000 € - dotácia NRO 28 000 € + vlastné zdroje 3 000 € 

4. Realizácia prístupu na cintorín – cca 32 000 € - vlastné zdroje s následnou refundáciou z MAS 25 000 €. 

Naša spoluúčasť cca 7 000 €. S celkovo vynaloženými prostriedkami cca 10 000 € 

5. Hrubá stavba Hasičskej zbrojnice – cca 30 000 € - dotácia z ministerstva vnútra.  

6. Prijatie hasičského auta IVECO DAILY v hodnote 115 000 € z ministerstva vnútra 

7. Podľa ne-/schválenia z Environmentálneho fondu voda a kanalizácia na hornom konci cca 205 000 €. 

Z toho cca 12 000 € vlastné zdroje 

8. Kúpa pozemku od p. Grivalského 17 500 € - vlastné zdroje 
 
Návrh uznesenia: Obecné zastupiteľstvo prerokovalo rozpočet obce na roky 2020 - 2022 a schválilo 

rozpočet obce na rok 2020.      

 

HLASOVANIE:  ZA :  4    p. Danielčak                                    PROTI: 0 

                                            p. Navalaný    

                                            p. Grivalský 

                                            p. Nedoroščíková 

 

 

10. Infoblok 
Starosta informoval poslancov o zrealizovaných projektoch v r. 2019, o stave financií, o vybratej dani 

z ubytovania, o potrebe rozvoja turizmu v obci, o pripravovaných aktivitách, o ponuke p. Milana 

Grivalského (pozemok pri ihrisku) 

   

 

11. Diskusia 
- p. Grivalský – mal by som záujem časť pozemku p. Grivalského – konkrétne ide o parcelu č. 58, medzi 

potokom a hlavnou cestou,  ktorú by som chcel využiť na prístrešok na auto, ale 20 €/m2 určite nedám.  

- p Danielčak – p. Milan Grivalský dal cenu 17 500 € za pozemok vedľa ihriska, ale treba skúsiť ešte 

vyjednať nižšiu cenu. Zároveň – stále je pri tomto pozemku ihrisko, čo znevýhodňuje prípadný predaj 

pozemku p. M. Grivalského inému záujemcovi. 

 

                                            

12. Uznesenie 

 

Uznesenie je prílohou tejto zápisnice. 



 

13. Záver 

 

Starosta poďakoval poslancom za účasť, poprial im šťastné a príjemné prežitie Vianočných sviatkov a 

poprial im veľa zdravia a úspechov v Novom roku 

 

 

Zapísané dňa 12. 12. 2019 

 

 

Zapisovateľka: Jozef Musala 

 

 

Overovatelia:  Renáta Nedoroščíková                                     …................................. 

 

    František Danielčak    ..................................... 


